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Protokoll 6/2023 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 7 juni 2023 kl. 10:30-12:00, Telefonvägen 30 

 
 

Ledamöter   Christer Bertling Ordförande (PRO) 

  Gunnar Carlsson Vice ordförande (SPF) 

Åke Lif (PRO) 

Birgitta Airas (SPF) 

Kerstin Andersson (SKPF) 

Ersättare  Katrin Wicén (PRO) 

Torbjörn Sundsgård (SPF) 

Ing-Britt Falk (PRO) 

Irene Svensson (SPF) 

Håkan Jarmar (SPF) 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef 

Annelie Johansson Sekreterare 

 

Justerare   Christer Bertling (PRO), Torbjörns Sundsgård (SPF) 

 

Datum för justering  2023-06-08 

Paragraf   §§1-6 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkänns. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Christer Bertling (OPOL) PRO  

Gunnar Carlsson (OPOL) SPF 

Birgitta Airas (OPOL) SPF 

 

Ersättare: 

Katrin Wicén (OPOL) PRO 

Torbjörn Sundsgård (OPOL) SPF 

Håkan Jarmar OPOL) (SPF) 

Förhindrade: 

Åke Lif (OPOL) PRO 

Kerstin Andersson (OPOL) SKPF   

Ing-Britt Falk (OPOL) (PRO) 

Irene Svensson (OPOL) (SPF)  

§ 2 
Val av justerare 

Christer Bertling PRO och Torbjörn Sundsgård SPF valdes att 

justera dagens protokoll. Justering av protokollet sker 8 juni via 

mejl. 

§ 3 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef informerade om: 

 

 Hälsoevenemang 

Seniorhälsan kommer delta i äldreförvaltningen hälsoevenemang 

som är på stadion den 6 september. Vi kommer att ha 

informationsbord och prata och visa några av våra aktiviteter, stöd 

och service. Planering för dagen pågår. 

 

 MAS 

MAS bjuds in till rådets sammanträde i augusti för att informera 

om undernäring samt att rådet ges möjlighet att ställa andra frågor 

till MAS. 

 

 Ipad 
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Laddarna har inte levererats så utlämning av Ipad sker till 

sammanträdet i augusti. 

 

Pensionärsrådet har sammanställt frågor som de önskar ha svar på. 

Stadsdelsnämnden har 24 mål, varav nedanstående punkter berör 

oss äldre. Frågor om några av delmålen för oss äldre är; 

1. Personer med funktionsnedsättning tillförsäkras 

självbestämmande och möjligheter att kunna delta på lika 

villkor i samhällets gemenskap genom de insatser som ges. 

Vilka insatser avses? 

2. Vuxna invånare lever ett självständigt liv utifrån sina 

förutsättningar. Vad menas med detta mål? 

3. Äldre har ett tryggt, hälsosamt och självständigt liv samt en 

god personcentrerad vård och omsorg. Arbetet pågår. 

4. Parker och naturmark skall ha en rik biologisk mångfald. 

Har påpekats ett antal gånger av pensionärsrådet. 

5. Parkvägar skall ha god framkomlighet. Har påpekats ett 

antal gånger av pensionärsrådet. 

6. Stadsdelens samverkar med de lokala föreningslivet och 

bidrar till ett gott företagsklimat. Hur sker samverkan i dag 

och hur kan det utvecklas så vi äldre kan vara med och 

påverka? 

7.  

Svar fråga 3: Personcentrerad vård och omsorg betyder att de äldre 

inom äldreomsorgen har en upprättad genomförandeplan, den utgår 

från individens behov och önskemål om hur insatserna ska utförs. 

Genomförandeplanen revideras vid förändringar. 

Svar fråga 6; Äldreomsorgens förebyggande enhet har ett arbete 

med att samverka med föreningslivet.  

Pensionärsrådet önskar större delaktighet genom att få ha en 

representant med i referensgruppen för föreningsstöd - 

verksamhetsbidrag. Rådssekreteraren kommer ställa frågan till 

handläggaren för föreningsstöd/verksamhetsbidrag.  

 

Återkommer med svar på övriga frågor. 

 

§4 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 25 maj 2023  

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 
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KPR:s sammanträde 16 maj 2023 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 17 maj 2023 

Pensionärsrådet har lämnat synpunkter för förslag till detaljplan för 

del av Hägersten 1:1 m.fl. vid Klubbacken i protokollet och 

synpunkterna ska föras in under § 5 och ärende 16. 

§ 5 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 4 Tertialrapport 1 för 2023 

Rådet undrar gällande indikatorn för nöjdhet på vård och 

omsorgsboende, hur den kan bli grön när måluppfyllelsen är 82 % 

och resultatet är 75 %?  

Svar; Resultat för 2023 har inte kommit till tertialrapport 1, den är 

prognostiserad att uppnås vid årets slut. 75 % är förgående års 

resultat. 

Rådet undrar gällande indikatorn för hemtjänst och 

personalkontinuitet där målet är max 10 och resultatet är 11,8, hur 

kan den bli gul?  

Svar: På denna indikator har vi inte heller fått resultat på än. 11, 8 

är förra årets resultat och indikatorn blir endast grön om det är 10 

eller lägre. 

Ärende 6 Trafikförändringar i SL-trafiken 2023/2024 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens förslag till beslut 

avseende Trafikförändringar i SL-trafiken 2023-2024 och betonar 

samtidigt att en minskning av trafiken i form av glesare turer eller 

nedlagda linjer är oacceptabelt och att resande skall ske på ett 

hållbart sätt. Trafikförvaltningen står inför stora ekonomiska 

utmaningar som många av oss äldre också gör och då måste 

samhället ställa upp med utökade stadsbidrag. Inom vårt 

stadsdelsområde är det en stark befolkningstillväxt och är en av de 

största stadsdelsområdena räknat på invånare och fler blir vi. Att i 

ett sådant läge begränsa tillgången till kollektivtrafiken och 

närtrafiken är inte tillfredställande när en utbyggnad av 

kollektivtrafiken är nödvändig och ett samhällsintresse eftersom vi 

vill att bilen skall stå hemma och användas i begränsad 

utsträckning av bland annat klimatskäl. Vissa av stadsdelsområdet 

stadsdelar är mer utsatta än andra med föreslagna ändringar (efter 

linjerna 153 och 142). Pensionärsrådet har också lämnat ett eget 
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yttrande till berörda och som ligger som ett underlag för 

stadsdelsnämnden kommande beslut. 

Ärende 10 Förslag till ANDTS-program 2023-2026 

Rådet är positiva till förslaget tillstyrker förslaget som 

förvaltningen lägger fram.  

Ärende 14 Gör Stockholm till pilotkommun för Cure Violence- 
metodiken – motion från (C)  

Rådet framför att det tycket att förslaget om Cure Violence-

metodiken är positivt och delar inte förvaltningens svar om att 

avslå förslaget.  

Ärende 15 Tydligare digital kommunikation av Stockholms 
föreningsutbud – motion från (SD) 

Rådet framför att det behövs en förenklad ansökningsprocess, 

gärna i digitalform. Ansökningsprocessen behöver samordnas 

bättre mellan stadsdelsförvaltningarna. Många föreningar arbetar 

över stadsdelsgränserna. 

Ärende 16 Förslag till detaljplan för del av Hägersten 1:1 m.fl. 
vid Klubbacken 

Det äldres behov skall så långt som möjligt tillgodoses avseende 

anpassat boende till rimliga hyror, bra kommunikationer till 

närliggande tunnelbana med exempelvis närtrafiken, se till att det 

finns parkbänkar och under vintertid ha en bra snöröjning och 

sandning av gångbanor och ta stor hänsyn till alla miljöfrågor i 

samband med byggnationen. Då terrängen är otillgänglig samt även 

gatorna, behövs det vid byggnationen ordnas med tillförlitliga 

trafiklösningar. 

§ 6 
Övriga frågor 

Rådet undrar om förvaltningen har fått några signaler om hur det 

fungerar vid verksamheten Långbroberg och om deras tidigare 

framhållna brister har åtgärdats? 

Återkommer med svar på denna fråga. 

 

Nästa sammanträde är 23 augusti kl. 10:30 


